
 2626  מס'     *     שמונים ותשע שנה 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   13     מס'     17.3.2023    ג תשפ"       '   אדר  כד   עלון קיבוץ כפר מסריק  
 888888887מסססס

+ 

 

 1111112010   9  8888 

 

 בוקר
אביב  

 בשדות 



 
. בחוץ עכשיו בהיר וחמים.  שלום לכולכם

יים מהגשם הקצר והקל שביקר כאן ביו
האחרונים פינה מקום לשמש חמימה  
ואביבית. החזאים מנבאים התחממות  

אידיאלי לטיולים  מזג  –נוספת בסוף השבוע 
ולבילוי בטבע. בשבוע הבא שוב יומיים או 

שלושה של חורף שנזכר מאוחר מדי להופיע 
להשפיע. בשדות שלנו יש נביטה יפה של ו
וחימצה והאויר הנקי והשקוף שאחרי ירס ת

 ברק.  ותמונה רושם הגשם מוסיף ל 
 

כל  אירועי פורים כבר אחרינו. כל המסגרות ו
הגילים ציינו את החג בתחפושות וריקודים. 

הגדולים בחדר האוכל היתה  בפורים של 
שהיה שמח )מודה  . אומרים רקסאוירה של ק

ומוצלח אולי יותר מבשנים  (יהייתלא  –
אבל חלק עד כמה עברו. קשה לי להעריך 

מהתחפושות השנה התעלו לרמה גבוהה 
כעורך העיתון אני והפתיעו את הקהל. 

מצטער על כך שלא קיבלתי תמונות ולא  
כך שגם אתם לא  ,על החג סיכום כתוב

היות שותפים לשמחה ולמיידע. תוכלו ל
שהדור הנוכחי מחשיב יותר את נדמה לי 

הפרסום ברשתות החברתיות ובאינטרנט 
רואה  שאני  –הזה שלנו  ןועיתמאשר את ה

בו כלי לתיעוד להרבה שנים קדימה. כל  
התמונות והסרטונים שעלו לרשת לא יוכלו  

למוד איך היה  ירצה ללתת תמונה למי ש
 וחבל.  2023בשנת בקיבוץ פורים 

 
מאד מגיע פסח. הצוות כבר מהר  –ומפורים 

לכתנו.  משנס מותניים ומכין סדר פסח כה 
איש  400 -שתתפו בסדר כבשנה שעברה ה

מספר הזה קטן בהרבה מאשר בשנות  וה
.  השיא אך כנראה שיש לכמות הזו יתרונות

מעניין כמה יגיעו השנה לסדר פסח הקיבוצי 
 –דיין לא מאוחר מדי בחדר האוכל. אם זה ע

 ממליץ. אני 
 

.  לייסוד הקיבוץ 90-שנת הוכמה מילים ל
ל החלטה מעניינת: להקדיש  צוות החג קיב

כל חודש לאורך השנה הזאת לנושא אחר  
צירה שנות עשייה וי 90- ולחבר אותו ל

החודש הראשון היה  במקום הזה שלנו.  
 . פתיחה ועסק בניראות ונוי של הקיבוץ

 

ודש מרץ מוקדש לנושא החינוך בקיבוץ. ח
  –מאחר ואישית אני לא קרוב מדי לנושא 

דים וגם הנכדים שלי כבר כמעט מעבר  ילה
ל זה אני לא מרגיש לשבגיתכן  –לגיל חינוך 

יני , הרפעילות רבה בנושא. אם אני טועה
שי  ום שבשבוע הבא בי מתנצל. בכל מקרה

עות הבוקר מפגש מתקיים במועדון בש
ארבעת  עשוי להיות מרתק. שחשוב 

בני כולם  –ה"מרצים" שיובילו את המפגש 
רמה גבוהה ואני בטוח מבטיחים  –הקיבוץ 

שמי שיגיע למפגש ייצא ממנו עם הנאה  
 גדולה וגם ילמד דבר או שניים.  

 
התבערה ברחוב והמהפכה הפוליטית 
לנו שעוברת על המדינה משאירה גם אצ

דולים ביותר לא  . גם האדישים הג סימנים
יוכלו לעמוד מהצד כאשר יתממשו כאן 

: תחומי החייםהנבואות הקשות בכל 
,  משפט, ההחינוך, הבריאות, הבטחון

התרבות וכל האחרים. אצלנו יש התעוררות 
אך עדיין רבים לא רואים צורך להשתתף  

 במאבק החשוב הזה. 
 

  
 

וץ "באדום" בהפגנה הקיב נציגות  –וכאן 
 חרון.  בצומת ע"ה ביום המחאה הא 

 

 
 ל "ברגע האחרון: ברכות חמות לגיוס לצה

 
 הראשון המתגייס  – ם בירק רות ל 
 

 אחריו  – ללירי כהן
 

 את המחזור הזה  סוגר  – וירדן עוזר
 

 בשלום.  כםלשלום ושובצאתכם  –לכולם 
    

 
 אברהם שלום ו... שנשמע גם מכם.  שבת 



 
 חברתית ה הנהלה  ה   ישיבת 

 25/2/23מיום  
 
 

הגרנוכחים הראלדוכס   :  רחליכהן  ,  , שדה   , 
,  מסד  , עפרזינגר  , עמימעיין  , נופרבוכריס  לימור

 לוי.  , איילתבירק , ליאתרייז , ירוןבלן אבי
רכזת צוות מבנה   –: עפר אילת מצטרפת*

ארגוני שדן בנושאים: קדנציות / גיוסים, 
שנים  10)במסגרת צוותי שעות לתקציב 

 לשינוי(
 

  מדרג המלצות בנושא קדנציות לתפקידי ניהול
 :יםיניהב
 
    - קדנציות לתפקידי ניהול מדרג ביניים .1

 
בתהליך בחינת המבנה הארגוני משנת  

נעשתה עבודה מעמיקה לבחינת  2018
נושא הקדנציות והוגדרו במסגרתה 

קטגוריות שונות של תפקידים, ובכל  
דרו נהלי הבחירה  קטגוריה הוג

)קלפי/הנהלה(, ואורך התפקיד )קדנציה/לא 
 מוגבל(.  

תחת ההגדרה של תפקידי ניהול מדרג  
ענף   נהלביניים נכללו תפקידים כגון: מ

עסק   נהלכלבו, מ נהלהנוי, מ נהלהמזון, מ
של הקיבוץ )אורחן, ענפי חקלאות, מפעל(  
וכדומה. בתפקידים אלו, על פי ההחלטה  

, לא תוגדר קדנציה ובאחריות  2018-מ
ההנהלה הרלוונטית לבקר את עבודתו של  

ממלא התפקיד ולקבל החלטה על 
 ו.  המשך/סיום העסקת

במעגלי השיח עלתה דרישה לבחון נושא  
השאר: זה. שיקולי הצוות בנושא היו בין 

לא לשקוט על השמרים, להתייעל,  
להתחדש, לתת אופציות גם לאנשים 

 אחרים להתמודד על תפקיד שרוצים ועוד.  
 
 : לאחר בחינת הנושא להלן הצעת הצוות 

 
 תפקידי ניהול מדרג ביניים )כפי שמוגדרים  •

 

( ייבחרו ע"י ההנהלה  2018בהחלטה משנת  
 הרלוונטית. 

שנים בתפקיד )אלא אם הוחלט   4לאחר   •
על סיום התפקיד לפני( תידרש ההנהלה  

לדון ולאשר את המשך העסקתו של  
   .המנהל

(  8שנים נוספות בתפקיד )סה"כ  4לאחר   •
צא מכרז לתפקיד. המנהל יוכל להגיש יי

ככל החברים ולא יידרש רוב   ומועמדות
 מיוחס )במידה וייבחרו לקדנציה שלישית(. 

ההצעה מייחסת חשיבות רבה לכלי בקרה   •
להשתמש בהם באופן שוטף   ,וניהול

ועל פי ולחיזוק המנהלים בכל הדרגים 
ההחלטות. נושא זה יהיה חלק מהמלצות  

 ההמשך של צוות המבנה הארגוני. 

הסקר השנתי שמוציאה ההנהלה על   •
מעותי יהיה  כלי מש –שביעות רצון 

המנהלים בדרגות הביניים עבור  למשוב 
וכחלק מהחלטות ההנהלות להמשך  

 קדנציה. 

יש להעביר את  –לגבי העסקים  ⇐ שלישיתרק מקדנציה  פעילקלפי יש לה ⇐ הערות ההנהלה החברתית:
קיבל מנדט הנוכחי ההמלצה, אך הצוות 
 . קיבוץההנושא יובא לשיחת   ⇐ לבחינה, רק לקהילה. 

 

 חברתית ה הנהלה  ה   ישיבת 
 12/3/23מיום  

 
 

הגר, הראל, רחלי, נופר, עמי, עפר, אבי,    נוכחים:
 איילת

 חסרים: ירון, ליאת, לימור
 
 קבלה לחברות סתיו ושקד היכל [  1

 *מצטרף אליהו יו"ר ועדת קבלה 
   –אליהו 
סתיו ושקד בתהליך קבלה לחברות   •

בקיבוץ ובניית ביתם בדירת יצחק היכל  
 ז"ל  

עדת קבלה, מבחני  ועברו ראיון בוהם  •
ומומלצים  יםוחברתי יםהתאמה כלכלי

 ע"י ועדת הקבלה. 

לאחר אישור ההנהלה החברתית, יגיעו  •
 . קלפיהקיבוץ ו השיחת אישור ל



קבלה לחברות חייב להיות לפני שלב ה •
טובת קבלת ההיתרים  ל ,בניית הבית

 לבנייה ורישום המגרש על שמם.

חברים המתקבלים לחברות וגרים   •
 –מחוץ לקיבוץ בזמן תהליך הבנייה 

 נמצאים במעמד חברות מיוחד. 

 

החלטה: ממליצים ומאשרים המשך תהליך  
קבלה לחברות של סתיו ושקד  ה קליטה ו ה 

 היכל. 
 
 זיקוקים ביום העצמאות [  2

 *מצטרפת ליאור בירק 
 

שנה שעברה נמנענו בחגיגות העצמאות ב
 סיבות עיקריות: שתימזיקוקים מ

הזדהות עם הלומי הקרב והקושי  •
 שלהם עם הזיקוקים

 עלות מאד גבוהה של הזיקוקים  •

 

חזרה  החלטה: ההנהלה החברתית ממליצה על  
הגברת  , ל זיקוקים ביום העצמאות להפעלת  
 .  90- לחגיגות ה לחג העצמאות ו השמחה  

 
טלי השבחה לתאורת חצר  י יב ה אישור תקצ [ 3

 בשטח המושב 
 

משמשת במקביל ההנהלה החברתית  •
 הנהלת הועד המקומיגם כ

בשטח  לפיתוח שטח התעשיה הדרומי  •
לתאורת רחוב באזור נדרשת  המושב 

)תקציב בלתי השקעה מכספי תב"ר 
 המקומי.  ועדושל ה -תשתיות רגיל( 

התקציב הקיים מהכסף ששולם על  •
עד לצורך ווהועבר לושטח התעשייה 

פיתוח התשתיות בישוב, עומד 
 לרשותנו במועצה, בקרן הטלי השבחה 

 

החלטה: מאשרים לקיים מכרז לפרויקט  
  500,000לפי הנחיות המועצה, בסכום של  

₪ לטובת תאורת רחוב, מקרן הטלי  
 ההשבחה. 

 
 הגר דוכס     

 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

 
 

לאחר טקס הפרידה מנירה נערכה על הדשא של  
"מיץ פטל"    – הספריה הצגת ילדים מקסימה  

 בהשתתפות ילדי הגיל הרך וההורים.  
 



                
 נפרדת מניהול הספרייה 

                                                                    
שנים, הגעתי לספריה  12-בוקר אחד לפני כ

ספרניות,   3והמראה שנגלה לפני היה מקסים. 
הלה גולצר, חנה ליסאי ונילי בן זאב. ישבו להן 

 .משותפתבנחת ואכלו ארוחת בוקר 
כששאלתי איך אפשר להצטרף לאידיליה הזו,  

 . ייההציעה לי נילי להחליף אותה בניהול הספר
קפצתי על ההצעה, יצרתי קשר מידי עם  

"מכללת אורנים", הוזמנתי לשיחת  
והתקבלתי ללימודי ספרנות ומידענות   כרותיה

  .מאז הכל היסטוריה  -  "ב"אורנים 
 

ה מראה  במהלך השנים, ניסינו לתת לספריי
חדש ומעודכן. הספרייה מוחשבה, ערכנו דילול  

והוצאנו את הספרים הישנים, המאובקים,  
כתמים, הכתובים באות קטנה, והלא  ו המ

  .רלוונטיים
הילדים, הוספנו רצפת פרקט   הרחבנו את אזור

ומזמין, הוספנו   למקום מראה ביתי שמיד נתנה
ספרים חדשים לילדים. יצרנו   פופים, רכשנו

ם של אחרי הצהרים להורים וילדים  מפגשי
  .שבאו לשעת סיפור, משחק ורוגע

היו הוצאנו את רוב ספרי העיון שכבר לא 
מבוקשים ובמקומם נוצר חדר חדש למנהלת 

  .הנעשה-אגף תרבות ולעורך הד
ניקינו, סידרנו, עיצבנו ושמחנו להיות  

  .בספרייה הנעימה שלנו

 
י, במהלך השנים שעבדתי בספרייה עבדו אית

חנה ליסאי, הלה גולצר שעד גיל מכובד  
לא ויתרה על יום עבודה אחד והיתה   ביותר

מסורה בצורה יוצאת דופן, וכמובן נילי בן זאב 
ועד   שהקימה את הספרייה במקומה הנוכחי

היום משקיעה זמן ורצון בקיום המקום הזה,  
מקבלת את ילדי הגן פעם בשבוע באהבה רבה  

ד עם שולה גינת  וממשיכה לעבוד בספרייה יח
שמחליפה אותי. היתה לי זכות גדולה לעבוד 

  .עם שלושתן ואני לא אשכח את זה

 
בספריה האזורית של גם במהלך השנים עבדתי 

המועצה בגשר הזיו והעבודה שם הוסיפה לי  

המון ידע וקשר חשוב לקבוצת הספרניות של  
  .האזור

שנים נהדרות של עבודה בספרייה   5היו אלה 
דולה, מלאת פעילות וקהל גדול של  גאזורית 

ואהבתי   קוראים, עם צוות גדול ומקצועי
סוע בבוקר לגשר הזיו ולגלות מקום נהדר  נל

  .ומפרגן

 
שנים ולמרות   12היום מסתיימות להן 

שבסה"כ זו רק "ספרייה", כמו שאמרתי במפגש 
הסיום המרגש שעשו לי, הספרייה היא מקום 

תרומה שלו כל כך חשוב, כל כך משמעותי וה
  .לא תסולא בפז

 
על   מאחלת לנו כקהילה לא לוותר אף פעם

כזה ואני מקווה שהוא   מקום חיוני ותרבותי
או ויתמלא בצהלות ילדים ושמחת הורים שיב

  .הנויוי
 

 
 

אני רוצה להודות להגר שדה מנהלת   ,לסיום
הקהילה על התמיכה האין סופית שלה 

ולליאור בירק מנהלת התרבות שלא חסכה  
בשותפות שלנו   מאמץ, הומור וטוב לב

 .בספרייה
 

אני לא הולכת לשום מקום ונתראה  
  .בשבילים

 אילת  נירה



 

 בין מסורת לחידוש 

                                                                                                                                                            הקיבוץ כתבנית נוף חינוכו 
 שנה לחינוך בכפר מסריק.    90

 
                           מפגש במועדון לחבר, נקיים   ,10:00שעה  ,   24.3.12ביום שישי,   

 שיעסוק בחינוך הקיבוצי בכלל ובחינוך הקיבוצי בכפר מסריק בפרט. 

 

 . במפגש זה ננסה לבחון מאין באנו כדי לראות לאן אנו רוצים ללכת 

הרלבנטיות שלהם למציאות  נעסוק ברעיונות היסוד של החינוך המשותף ונבחן את 
 הקיבוצית והחינוכית של ימינו.

 : תכנית המפגש 

 עקרונות היסוד של החינוך המשותף – רונית כרמלי •
 החינוך המודרני חושב קיבוצית – אלון גן •
מזווית מבט חניך, החינוך הקיבוצי מזווית מבט של  החינוך הקיבוצי  – זיו שר •

 קיבוצינהל בית ספר של  מ
איזה  –  מזווית  מבט של חניכה ומחנכת  החינוך הקיבוצי  – תלמה בן דוד  •

 חינוך אני רוצה שיהיה לנכדיי

 לאן נוליך את החינוך?   – דיון 

 

 
 

 )חידה לקראת המפגש: מי בתמונה( 



 

 2023  מרץ   –   עסקים ה דו"ח מ 
 הרפורמה בענף הדייג 

חקלאות בכלל וחקלאות המדגה בפרט, מלבד  
היותה יצרן מזון, תורמת תרומה משמעותית 
לשמירה על הסביבה, על הנוף ועל השטחים  

ענף המדגה מנהל מערכת יחסים  ם.הפתוחי
צמודה עם משאבי הטבע והסביבה ויש לו תרומה 

משמעותית בשמירה על משאבים אלו. כחלק 
משדרוג מערכת היחסים בין המדגה לבין 

להכניס את מי  ע"י המדינה הסביבה, הוחלט 
לתהליך של טיפול   ענפי המדגההפלט של 

והסדרה באיכות המים וכן בממשק בין הנחל  
 .הוהסביב 

לתוכנית הכוללת של המדינה לסיוע למדגים 
בהשקעות על מנת לעמוד בדרישות הגנת  

מיליון ₪ לביצוע  120הסביבה ניתן תקציב של כ 
. כאשר מערכות האכיפה של 2023עד שנת 

המשרד להגנת הסביבה יחלו את הפיקוח על 
הזרמת הפלט של ברכות הדגים לנחלים החל  

 . 2022משנת 

 

נדרשו במסגרת גליל מערבי ב   הפעילים ם  מדגי ה 
מנחל   התוכנית להעביר את הטיפול במי הפלט

והגלשתם לנחל החילזון על מנת להשלים  הנעמן
את הטיפול בנחל הנעמן שהוגדר כפרויקט 

  .במסגרת שיקום נחלים ארצי

מדגה כפר מסריק הגיש לשיפוט תוכנית לשדרוג  
התשתיות במדגה לפי סעיפי הרפורמה 

התוכנית נשפטה ע"י צוות מומחים  .המאושרת
  כבמשרד החקלאות ואושר תקציב למדגה בסה"

מענקי תמיכה   60%מיליון ₪ מתוכו כ  5.4של כ 
 לסעיפים השונים. 

  3 מס' כהיחולקה בר,  2021שנת בבשלב א' 
על מנת לעמוד בדרישות   ,הצמודה לגדת החילזון

השיקוע והפלט הנדרש של מי המדגה. הועמקו  
,  כות המשלוחיםיות, שופצו ברכות קיימיבר

נרכש ציוד החממות ואיטום הברכות הקטנות. 
 . לתפעול השותף של המדגה

 

הונחה צנרת ההולכה  ,  2022שנת בבשלב ב' 
)בית המשאבה מבריכת הניקוז ליד האיגלו 
, שודרגה 3ועד ברכה  העתיק בתכנון לוקס רצון(

הצנרת הקיימת למילוי הברכות, הוחלפו ארונות 
 החשמל והחמצניות, מערכות החשמל והבקרה. 

 צוות המדגה בוחן ,כחלק מההשקעות ,בנוסף
מתקן מ מגיעיםגידול דגים במי תמלחת ש

במתקן פיילוט ייחודי  מתבצע ניסיוןהההתפלה. 
שהוקם במדגה )במכולה לטיפול במי התמלחת 

 .( יחד עם חברת אלג'י סמארט 8ליד ברכה  
 , ד ביעדי המחקרמידה ויעמוב ,פרויקט זה יאפשר



פתרון לבעיית סביבה נוספת המחייבת סילוק מי 
של מתקן ההתפלה שלא יפגעו )התמלחת( הרכז 

 במי התהום והנחלים. 

 

עם יעוץ הנדסי שלנו, צוות התשתיות  -שלב ג' 
משלים בימים אלו את התוכנית   ,של פלגי מים

לשדרוג בית המשאבות. צוות המדגה ממשיך 
לחדש את הציוד והחליף בתחילת השנה חלק  

כות יברהמהמאביסים הישנים, השלים את הכנת 
הקטנות לגידול דגי איכות וסיכם שלב נוסף  

בניסיון לגידול דגים במי תמלחת בשדרוג המתקן 
 . ובדיקת דגי הדניס שגודלו במים אלו 

אחריות את  בהמדגה לוקח ברצינו ו: לסיכום 
המחויבות לסביבה בה הוא פועל וישלים בשנה זו 

את הדרישות לעמידה בתקנות הסביבה. בשנים 
האחרונות מתמודד הענף כולו בתחרות עם יבוא 

והורדת מכסים, התייקרות הוצאות המזון,  
על חשיבות   קהאנרגיה והמים וממשיך להיאב

אספקה שוטפת של והמזון, הענף כחלק מביטחון 
דג ישראלי טרי. במשרד החקלאות הנוכחי יש 
הבנה לחשיבות הנושא ומנסים לבנות תוכנית 

, על מנת המשך לזו המסתיימת עוד כשנתיים
לתמוך בחקלאות המדגה המקומית, בהשקעות,  

 ותמיכה ישירה לפעילות.  במחקר ופיתוח

עופות  הנות מתצפית ימוזמנים לסייר במדגה, ל 
בגבעת הדייגים שהוקמה ע"י החברה המים 

הכלכלית מטה אשר כחלק ממסלול הטיול "שביל 
לשאול מוזמנים מחבר ישובים" של המועצה, 

 ולהתעניין. 

  

 ירון רייז
 

 

 
 

 

 



 

 לא לפחד כלל 
ואי אפשר להתעלם מתנועת המחאה הענקית  

שמנסה לעצור את המהפכה המשטרית  
שעלולה להתרחש במדינה אם לא יהיה שינוי  

מגמה של אנשי הקואליציה. רבים מתוכנו  
מנסים לתרום כל אחד כפי הבנתו ויכולתו  

מצורף כאן קטע שהתפרסם  למאבק החשוב.  
הובא לעיתון  ו באינטרנט ע"י מארגני המחאה  

יר מזרחי )פעיל נמרץ וחם( והוא מזמין  ע"י נ 
אותנו לתרום למאמץ גם ע"י תרומה כספית  

 לכתובת המופיעה בסוף הרשימה.  

לוחם מחאה פעיל    –נירון מזרחי    - הבן  אגב:  
ובולט כבר זמן רב, היה מהבולטים במשתתפי  

ירושלים ועקב כך ישב כמה    – המחאה בבלפור  
  פעמים במעצר במשטרה. ניר מציין ש"מערך 

העצורים" שפרטים עליו מופיעים בהמשך  
  – הרשימה, עזר למירון מאד וגם להורים שלו  

 במיידע ובייעוץ משפטי. סיוע שלא יסולא בפז.  

אחרי חודשים של התנגדות המונים עוצמתית  "
ומאופקת נגד ההפיכה המשטרית, הפכה  

לשק  מים האחרונים מחאת הדמוקרטיה בי
החבטות של משטרת ישראל תחת פיקודו הלא  
חוקי של סוכן הכאוס איתמר בן גביר. עשרות 
מפגינים לא אלימים וחפים מכל פשע נעצרו 
באלימות ובילו שעות ארוכות בתאי מעצר, 
חוויה טראומטית עבור אנשים שמעולם לא  

 עברו על החוק.  

מערך התמיכה   24/7בתוך המהומה הזאת פעל 
הלוא הוא "מערך  ,שהוקם בימי מחאת בלפור 

כולו ממתנדבים שמספקים  עצורים" המורכב
לעצורים סיוע בכל הרמות, החל מגיוס עורכי 

דין והודעה לקרובים ועד קבלת פניהם של  
העצורים במזון, שתייה ושירי עידוד עם  

המערך מלווה את העצורים מבחינה    .שחרורם
ית ונפשית. המערך כולו  טמשפטית לוגיס

 מורכב ממתנדבים אזרחים עו"דים ומטפלים.  

ב מפרסמים ב"מערך עצורים" את לרגל המצ
 הדגשים שלהם להתנהלות לפני, במהלך ואחרי  

 

המעצר, כדי לצמצם את טווח הנזקים שלו  
ולמנוע פגיעות נוספות בחופש שלכם.  

ומוסיפים כי "לצערנו הרב, במציאות הקיימת, 
כל אדם היוצא מביתו על מנת למלא את 

זכותו האזרחית ולהפגין, עלול למצוא עצמו  
 "עצור

מערך עצורים מלווה את עצורי המחאות  
מבחינה משפטית, נפשית ולוגיסטית. המערך  

אזרחים, עורכי דין    –כולו מורכב ממתנדבים  
  .050-5265693  – למידע ועזרה     ומטפלים.  

 

 נשות דוקרט הרימו את הכפפה בגאווה. 

 
הזמינה תנועת המחאה את   –ביום ה' האחרון 

כל הנשים במדינה שמזדהות עם המחאה  
 )צילמה: מור כרמלי(            ללבוש אדום.   

  
 
שיעברו חוקי המהפכה ויוגשו  כ

העתירות, אנחנו נגיש את עתירת  
הדורות הבאים. כל העותרים שלנו הם  

ומעלה,   13ילדים. לצורך כך נחוצים בני 
שיש להם עניין במה שקורה ומוכנים 

לעמוד בחזית, להצטלם ולהתראיין על  
מה הבעיה ולמה חרדים לדמוקרטיה 

ההורים, כמובן(. ילדים,   )בהסכמת
 זה הזמן. אנא שלחו אותם -אחיינים 

ליעל אדליסט אצלנו, שיגידו שרוצים 
להיות עותרים ויספרו למה :  

yael.e@acri.org.il 
 

במקרה שעשוי לעניין מי מהילדים 
 שלכם 

https://timeout.co.il/%d7%94%d7%90%d7%a0%d7%a9%d7%99%d7%9d-%d7%a8%d7%9f-%d7%97%d7%95%d7%a8%d7%a9-%d7%a0%d7%98%d7%a2%d7%99%d7%94-%d7%a6%d7%95%d7%a8%d7%99%d7%90%d7%9c/
https://timeout.co.il/%d7%94%d7%90%d7%a0%d7%a9%d7%99%d7%9d-%d7%a8%d7%9f-%d7%97%d7%95%d7%a8%d7%a9-%d7%a0%d7%98%d7%a2%d7%99%d7%94-%d7%a6%d7%95%d7%a8%d7%99%d7%90%d7%9c/


 
 הרהורון של רון  

גדר דקה   ,בלב המדבר היפה והשקט
 ושלט קטן 

הזהר!" כך כתוב בשלט  –"מוקשים 
 .המדברי הצהוב

 לא כתוב "אל תעבור" 
 "סכנת מות".  –לא כתוב 

 הזהר -כתוב 
 כמו קו אדום שלא כדאי לחצות

 אבל אפשר.
 ,כך במדינה היפה שלנו

שנים עשתה את הבלתי   75זו שתוך 
 ,יאומן
 העמים ובכל התחומיםמכל 

להבהיר לעצמה קווים  –מלבד 
 אדומים. 

ועכשיו, כחברה, אנחנו חוצים קו 
 אדום. 

 אין שלטי אזהרה. יש מחאות אזהרה.
ומי שחוצה את הקו האדום כדי למנוע  

 ,מעצמו דין צדק בבית המשפט
 ,אותו אחד שרובנו במדינה בחרנו בו

כמו ילד קטן שמדרבנים אותו לא 
 ,לפחד

 אדום עבה ומפחידחוצה קו 
נושא על גבו ועל אחריותו את כולנו,  

 את כל המדינה 
 ועלול לעלות על מוקש ולהתפוצץ.

 
 

 
כולנו, וכל מה שעשו במדינה  –ואיתו 

 האחת שלנו
ולמען המדינה במאה השנים  

האחרונות עלול להתפוצץ והתפזר 
 . לגורמים

כי כשמתעלמים מקו אדום וחוצים 
 אותו

 יקרהבטוח שמשהו רע  
 לו, למנהיג החלש והשברירי

 ולנו
 עצור!! סכנת מוות   – ואני קורא לו 

 מוקשים לפניך. 
 

 
 תב: רון כהן כ ו   – בערבה ש עין יהב  צילם ב



 

 מחשבות בע"מי 

                                צפירת הרגעה 
א י ן  בכוונתי להפוך את רשימות ההגיגים  

שלי למדור קבוע. לאחרונה עוברת עלי  
כי  –תקופה של מחשבות וספירות מלאי 

בימים אלה נופלים עלי שני ימי ההולדת  
שנים, אני  64שלי )גם בעלייתי ארצה, לפני 

רואה סוג של הולדת(. אבל זה יעבור. מדי 
 וע. פעם אולי אשוב לסורי, אך לא באופן קב

                                      מחזיק אצבעות 
שאני  -מחשבות בע"ם  -יש בגל"צ תכנית 

אוהב להאזין לה )בימי שישי בבוקר( וממנה 
"אימצתי" את שם המדור הזמני הזה )בשינוי 

קל(. אחד המשתתפים הקבועים בה הוא  
משה שלונסקי, איש רדיו ותיק שגם בענייני  

הספורט לבו בצד  פוליטיקה וגם בתחום
 הנכון של החזה. 

לפני כמה חודשים נתגלה אצלו סרטן )ושט( 
ומאז הוא בטיפולים; אך מלבד שבוע בו עבר 

ניתוח, הוא ממשיך בעבודתו ומדווח 
למאזיניו, בין היתר, במסגרת הפינה "כימו  

זה לא מים", על מה שעבר עליו באותו  
שבוע ועל התחושות הנלוות. הוא ישיר, כן, 

מאוד מרשים  -לפעמים עם הומור מריר 
 נוגע ללב. ו

אותי מרגש כל מי שנאבק/ת בסרטן וכאשר  
- מנצחים או מצליחים לחיות עם הסרטן בדו

קיום סביר, זה מרחיב את לבי. וגם 
לשלונסקי מעורר ההשראה אני מחזיק  

 אצבעות. 

                                                                                                         סיפור ותובנה
 –בפרץ של אסקפיזם )שזה כשלעצמו תמוה 

ממה יש לברוח בימים אלה?( ערכתי ספירה  
 של נסיעות החו"ל. 

 

 

נעמי ואני נסענו לחו"ל שנה לאחר   הסיפור:
(.  30, אני 25חתונתנו )היא היתה אז בת 

באותה תקופה נסעו חברי הקיבוץ לחו"ל רק  
לא  פעם בחיים )הכוונה לטיולים פרטיים, 

לנסיעות עבודה( ומשום כך "קרענו" את 
בטיסות, אוניות   –אירופה במשך חודשיים 

)כרטיסי סיפון(, רכבות ואוטובוסים; ואף על  
פי שהיינו טיילים בלתי מיומנים ועשינו 

שגיאות של מתחילים, זה היה טיול מוצלח 
ומלא חוויות בלתי נשכחות. בשובנו ארצה  

ו  שמחים וטובי לב לא עלה על דעתנ
 שהעתיד יזמן לנו חוויות חו"ל נוספות. 

השנים שלאחר טיול ה"פעם   43-אלא מה? ב
אף על פי שנקרעה  –בחיים" זכתה נעמי 
טיולי חו"ל!  32לעוד  –מחיינו מוקדם מדי 

 )ואני, שעוד כאן, אפילו יותר(.  

והתובנה: כבר אז היה העתיד חמקמק.  
אפילו כולנו חכמים, כולנו נבונים, כולנו  

לרוב איננו מצליחים  –ם את התורה יודעי
 במיוחד לחזות את העתיד. 

 עמי זינגר                                  

 

 



 

 קיצור תולדות הגנרטור 
 - וינו את הגנרטור האהוב שלנווהשבוע לי

אנגליה מ המפורסמת  "פרקינס "מתוצרת חברת 
בדרכו  ( הרבה חשמל) KVA 700ספק הב

לפי  )שנים  15הגנרטור ליווה אותנו . האחרונה
 (לצד הרשימה  התעודת הלידה המופיע

בימי הקיץ הלוהטים. קשה  ובחורפים הקרים 
לתאר את הפעלת מוסדות הקיבוץ וענפי  

וטונים ללא  עבית התינוקות והפ ,משק ה
                                        הגנרטור. 

בראשית המאה הנוכחית הייתה מצוקה גדולה 
באספקת החשמל בישראל. בתקופה ההיא  

לייצר פשר יא (,רשות החשמל)הרגולטור 
חשמל  ל בלת זמן ובמחיר מציאה חשמל ללא הג

  ההזדמנות המיוצר. גיורא מסד זיהה את חלון 
ויזם את קניית הגנרטור שעלה כחצי מיליון 

שלוש  בהחזיר את ההשקעה הגנרטור  '.שח
ההפעלה למעט הוצאות )שנים וכל השאר 

  .היה רווח נקיוהתחזוקה( 

 
בלה הפעלת גנרטור  הוג מספר שנים אחר כך 

מסיבות   ,מצבי קיצון בלבדל  במדינה
אקולוגיות של זיהום אוויר על ידי הפליטה של 

סתגל בקושי ה הסולר שנשרף. הגנרטור גזי 
 א התגעגע לקור של ולתנאי החום בישראל וה 

 

 

 

אבל היה חיוני בהפסקות החשמל   ,מולדתו
 אותנו לאורך השנים.  שפקדוהארוכות 

 : מהגנרטור נפרדים  

בהפסקת החשמל האחרונה הגנרטור שבק  
של  םניסיות ההחייה מחדש בעזרתחיים. 

  בחברת חכ"ם אמיר שני וחברת פ.ק לא צלחו.
)חשמל כ.מ( הוחלט להתחדש בגנרטור ממודל  

 חדש ושקט שיסופק בשבועות הקרובים.

                                                                                       : קצת מספרים 
מיליון  1.6שנים כי  15 -בייצר הגנרטור 

 שרף כשעות ו 4000עבד כ  . ילוואט שעהק
  .ליטר סולר 000,50

ת מספר תמונות של מבצע פינוי  ומצורפ
להגעת אנו מצפים בקוצר רוח  .הישן  הגנרטור

 -תוצרת דרום קוריאה מפאר  מחליף שלוה
 הממשמש ובא.  

 אסא רמץ 
 

 
 

 
 

 
 

 כהן , חנןשני ומים: אמירציל



 
 המקום שלא עוצר לעולם 

האם שאלתם את עצמכם פעם מה יש בבניין  
, שהקיר הנשקף בית דגון הגדול והמיוחד של 

לרחוב נראה כמו משובץ יהלומי בטון,  
ומתחתיו אלפי יונים שמלקטות גרעינים?  

אנשים משוכנעים שזהו מחסן תבואה,  
חושבים שכאן שומרים את החיטה של ישראל 

לאומיות, לימים קשים, אבל זה לא למטרות 
זהו " בית מלון לגרעינים", תחנה זמנית  -נכון 

מאד במסעם של הדגנים מהחקלאים אל  
 הצרכנים. 

 

 
 ממגורת דגון על רקע המפרץ

 
מיליון טון   3.5-מכלל יבוא הגרעינים, כ 85%-כ

מיובאים לישראל מדי שנה דרך הממגורות, 
יה, ארה"ב, מאוקראינה, רוסיה, בולגריה, רומנ

ארגנטינה וברזיל, בהם גרעיני חיטה, תירס,  
סויה, שעורה, דורה, דוחן ועוד. רוב הדגנים 
שעוברים במקום מיועדים למספוא, לשמן 

 ולקמח. 
 

מדובר בתהליך מאד מהיר: אונייה מגיעה  
אוניות במקביל(  שתי )לעיתים לרציף 

אלף טון של   60-80שואבים ממנה  "הפורקים"
רים למסועים. משם הם עוברים גרעינים ומעבי
תאי האחסון הזמני בתוך  200אל אחד מתוך 

הבניין ובתוך זמן קצר, לרוב אפילו באותו יום,  
משלוח הדגנים הזה מועבר לטעינה בקרונות  
הרכבת שניצבים ממש מתחת למסועים, או  

 למסירה אל תוך המשאיות שממתינות מצדו  
 

 
 

את הדגנים  ותמובילואלו השני של הבניין 
 . הרשות הפלסטינית לרחבי הארץ כולל לשטחי

 

 
 משאיות נטענות בגרעינים 

 
- מסוע-פורק-הקונצרט התעבורתי הזה, אונייה

קית, ללא  ימשאית, מנגן ביעילות י-רכבת
ימים  6שעות ביממה,  24שנה,   68תקלות, כבר 

אלף  100משאיות ביממה,  300בשבוע, 
עשרת קרונות ביום ו 40משאיות בשנה, 

 אלפים קרונות בשנה. 
 

 הממגורה, הינה בבעלות חברת נמלי ישראל  
)חנ"י( מופעלת כיום על ידי זכיין שנבחר בהליך  

היא   "גדות"חברת  2021מכרזי. מאוקטובר 
עובדים,   66שמנהלת את הממגורה עם 

כשבשנים האחרונות עובדים בקצב מטורף  
שהגדיל את הכמויות ואת נתח הממגורה  

. במקביל להפעלת הממגורה, מעוגת היבוא
חברת גדות התחרתה במכרז להפעלת חברת  

נמל חיפה ולאחר שזכתה יחד עם קבוצת  
אדאני ההודית, היא אינה יכולה להמשיך 

על מנת להימנע  - ולהפעיל את הממגורות
מטענות למונופול. בשל כך פרסמה חנ"י מכרז 

חדש להפעלת הממגורות, בו זכתה חברת  
ל להפעיל את הממגורה "מילניום", שתתחי

 . 2023בתחילת אפריל 
 

 
 

 מנוף ענק מוריד טרקטור יאה לבטן האוניה 
 



 
ואיך כל זה קשור אלינו? אתם שואלים, אז  

 אני אספר: 
באחד מבתי השכונה המערבית החדשה והיפה 

מתגורר ידידי הטוב מאיר בנבנישתי, בקיבוץ, 
ומאיר הוא מנהל מחלקת פריקת הגרעינים  

 שבנמל חיפה.  דגוןממגורת  ב 
הרבה זמן תכננתי את הריאיון הזה, אבל  

ידעתי שיהיה לי קשה כי המרואיין הזה ממש, 
אבל ממש לא שש להתראיין, אך לאחר שרחל  

אשתו כבר התחילה במהלך וסיפרה על  
גם  המשפחה באחד הגיליונות הקודמים ו

בזכות היכרותנו רבת השנים, פשוט לא נתתי 
 לי! וזה מה ששמעתי מפיו: לו אפשרות לסרב

 

 
 שופל עובד בבטן האוניה בסיוע ל"פורק" 

 
מו  ימאיר נולד בחיפה וגדל בנווה שאנן. א

נולדה בלבנון למשפחה אמידה ועלתה בגיל  
צעיר ארצה לבדה מטעמי ציונות, בעוד שאר 

משפחתה הגדולה היגרה לארצות הברית. אביו  
בעיות  נולד בחיפה ועבד בתנובה, אבל עקב 

בריאותיות הפסיק לעבוד טרם זמנו. מאיר  
התחיל לעבוד במקביל  13מספר שכבר בגיל 

ללימודיו כשהוא מחלק מצרכי מכולת לזקנים 
באזור בית הספר, בזמן ההפסקות ואחרי. 
למאיר אחות גדולה מרים, החיה בארצות  

הברית עם משפחתה המורחבת ואחות צעירה 
גם  שחיה )בת משפחה היחידה בישראל(  ליאת
 בקיבוץ שלנו. היא 

 

 
 פריקת הגרעינים ממשיכה גם בלילה  

 
ספר המקצועי לטכנאים  ה מאיר למד בבית 

והנדסאים "בסמת" במגמת מכונות, בכיתה י"ג  
 הוריו נפטרו בזה אחר זה.   19בהיותי בן 

 לאחר זמן קצר הוא התגייס לחיל האוויר 
 

 
 התחיל   1997ולאחר השחרור מהצבא בשנת 

תו בדגון. הוא שימש כאיש תפעול את עבוד
ואחזקה במחלקת פריקה, עבודה שכללה  

ותחזוקת מיכון מיוחד והפעלת כלי  ההפעל 
מנהל צוות  תפקיד צמ"ה ובמהרה התקדם ל 

 פריקה. 
 

  
 רכבת מסע מוכנה להטענה 

 
כיוון שבלט ביכולותיו הטכניות והניהוליות  

שנים למנהל מחלקת  15-מונה מאיר לפני כ
פקידו זה מנהל מאיר את האתר פריקה. בתה

על כל היבטיו: הטכניים, התפעוליים 
את מערך הפריקה, האחזקה,   - והאנושיים

הבטיחות והרכש כולל עבודה מול גורמי חוץ,  
סוכני אוניות, קבלנים, עבודה מול ההנהלה  

עובדים שעובדים בשלושה  22הבכירה וניהול 
 צוותי פריקה, שלוש משמרות.  

 
העובדים במחלקה הם מסגרים, חשמלאים 

ומכונאים, שעובדים בתפעול המתקן 
ובאחזקתו השוטפת. כחלק מתפקידו אחראי  

 על ציוד רב וייחודי בעל ערך גבוה. מאיר 
מעבר לאחריות הגדולה, יש מתח עבודה יום 

יומי שנובע גם מכך שמדובר בסכומי כסף  
גדולים מאד שמושקעים בכל אונייה שמגיעה  

כל עיכוב בעבודה הוא   ,בנמל ובשל כך לעגון
 .  מתקבל על הדעתבלתי קריטי ו

קשר עם קברניטי האוניות, מתחייב גם 
שלעתים קרובות מושפעים מהמצב המדיני 

לא פעם יש קושי בהתנהלות  .ומגלים יחס עוין
מולם וכאן נדרש המנהל לגלות גמישות  

וסובלנות במשא ומתן איתם על ניהול עבודת  
 הפריקה. 

שאלתי, אבל ניכר במאיר שהוא אוהב את  לא
עבודתו וגאה בה ומעולם לא שמעתי ממנו  

תלונות על עייפות )יוצא בחמש בבוקר וחוזר  
כשכמעט חושך( ואפשר לדמיין את הסיפוק 

העצום של איש ש"משנע" גרעיני תבואה לכל 
 תושבי המדינה. 

ולסיום: תודה לך מאיר על שהסכמת  
השאלות שלי,  להתראיין וענית כמעט על כל

ועל זה שאתה תמיד מוכן לסייע ולעזור בכל  
 דבר. 

 
 נעמי כחל כתבה:  

 



 
 

 קרוב מאד אבל לא מוכר  
ביום שישי שעבר התקיים הניווט המסורתי  
לזכרו של תמיר מסד ז"ל. הניווט היה ביער  

אתא ביום שמש נהדר והיער האביבי  - קרית 
היה מוצף פריחות של רקפות, כלניות ועוד.  

השתתפו רבים באירוע בהם חברים    , כרגיל 
וילדים רבים מכפר מסריק. היה אירוע מרגש  

 ומחמם לבבות.  
 

למשתתפי הניווט הוגש דף מידע על היער בו  
חברי    – שגם לנו    , הם נמצאים ואני מוצא 

כדאי ללמוד משהו על מקום שהוא    - הקיבוץ  
ממש מתחת לאף ורובנו לא מכירים ולא  

 ם כאן:  יודעים. דף המיידע מוגש לכ 
 

אתא על שם -ברוכים הבאים לניווט יער קרית
   ז"ל.רב סרן תמיר מסד 

 
כשמרימים לרגע את הראש מהמפה כדאי  

להביט סביב: מדרום לשטח הכינוס נמצאות  
וחורבות הכפר  אושאחפירות היישוב העתיק  

 אושא היתה .1948שננטש בשנת  ,שהוהערבי ה
בתקופת בית שני ובתקופת המשנה עיירה  

חורבנה  ו כוכבא -מרד ברלאחר דיכוי  .דיתיהו
עברה הסנהדרין לגליל   ,יהודהממלכת של 

"... גלתה   אמקום מושבה הראשון היה באוש ו
שפרעם  ומאושא ל   לאושא יבנה  מ סנהדרין...  

שערים לציפורי  - מבית ו שערים  -שפרעם לבית ומ 
 )תלמוד בבלי(  ...''א לטברי ומציפורי  

 
 -)בעקבות מרד ברבימי גזירות אדריאנוס 

כוכבא( חל איסור על הסמכת רבנים ודיינים. 
בבא -רבי יהודה ברהסמיך  ,למרות האיסור

לשפרעם   אבין אוש בשדה, חמישה תלמידים 
יישובים לא יפגעו מנקמת הרומאים(  שה )כדי

נמצא   קברוהוא נתפס והוצא להורג במקום. 
בדרך שבין שטח הניווט לשפרעם ועל שם 

 –הגדולה שלידנו צומת ה אתאירוע זה נקר 
סלע בשטח הניווט מצוי גם  .סומךצומת 
עם כתובת יוונית שסימנה את תחום  שטוח

 .  אושאהשבת של 
 

 ,במלחמת השחרור התרחשו כאן ממש באזור
קרבות רמת   -קרבות משמעותיים ביותר 

 יוחנן: 

 
של   "צבא ההצלה"פעלו כוחות  1948באפריל 

 .והגליל התחתוןי באזור העמקים קג'קאו 
הגיע מסוריה גדוד לוחמים דרוזים   ,לשפרעם

שפעלו כנגד רמת יוחנן והיישובים הסמוכים. 
חיילי האוייב בקבוצת פועלים  פגעו  48באפריל 

שעבדה מחוץ לרמת יוחנן. כדי להגן על 
 הישובים היה צורך להשתלט על הגבעות

 השולטות על האזור. 

 

 חנן האנדרטה בשדות קיבוץ רמת יו     
 
באפריל יצאה פלוגה לתפוס את גבעת  14-ב

התבססו כוחות האויב.  בה חירבת שורטה 
בקרב הקשה נפלו שישה ו ההתקפה לא צלחה

חיילים ומפקדים ביניהם זוריק דיין אחיו של 
                                 של עוזי דיין.  ומשה דיין ואבי

יצא כוח בן שתי   ,לאפריל לפנות בוקר 16 -ב
להתקפה במטרה  "כרמלי "חטיבת מ לוגות פ

  הושאהשולט ואת הכפרים   סלכבוש את הרכ
 יגור. -סומךחירבת כסייר מעבר לכביש ו
 

כאשר   אךנכבשו ועם שחר הותקפו הכפרים 
וחות האויב בשפרעם הם יצאו כתגלה הדבר ל נ

ף האויב  קלהתקפות נגד. במשך כל היום ת
ו ים את כוחותינו שהתבצר לעבחיפוי מק

  ,בקירבת כסייר וסבלו אבידות קשותא ובהוש
  הסתבר  .ה הלחימהעכ אך בהמשך הלילה ד

דות רבות  יאבמ שגם כוחות האוייב סבלו 
  .שפרעם חזרה לונסוגו 

 
 חללים אך ההישגים 22נפלו בקרבות הקשים 
מעבר לשמירת ביטחון  :היו משמעותיים

אחד   אויב היהמתקפת הכישלון  ,יישוביםה
  ה קשהעיפגוללכניעת חיפה הגורמים 

 בארץ ישראל.  של קאוקג'י בפעילותו  
 –תוצאה חשובה נוספת לקרבות הללו 

עם הדרוזים באזור  הידברות  יהן החלהעקבותב
בין לברית  ,גורמים אחריםיחד עם שהובילה 

עד ברית הנמשכת  - ישראלבהדרוזים ליהודים 
 .  ימינו אלה

 
 שמאי רן  :כתב



 

 

 
 

 

מספר תמונות משני  
 אירועים שהיו השבוע:  

 
במהלך חג הפורים  

התייצב החוג לחליליות  
ד  -בהדרכת רחלי ב

להנעים את החג ב"בית 
יוני  –עזר" השתתפו 

בירק, צילי רחמן, עינב 
רייז, עודד תעיזי ורחלי.  

 היה מהנה ומרגש.  
 

ובמטע התגלתה שריפה 
לאורך הגדרות. צוות  
הכיבוי הוזעק, ניסים 

סעדה תפעל והכבאים 
כיבו את הלהבות. 
היתה ערנות והיה 

 ביצוע מסור ומקצועי .  



 


